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К.По2 4/2018 

 

 

 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА  

СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА ОДРЖАНОГ  

ДАНА 16. МАЈА 2019. ГОДИНЕ  

  

 

Председник већа: Добар дан свима, седите молим вас. Каснимо мало чекамо 

сведока, што није уобичајено да суд чека сведока, ваљда би сведок требао да чека суд, 

али ево и то се дешава. Марковић Мирослав који је прошли пут долазио са 

закашњењем, након што смо ми одложили.....  Да сачекамо режију док крене.... Ма 

добро. Је ли може.  

 

Добар дан још једном свима.  

 

Председник већа објављује наставак главног претреса у предмету Вишег суда у 

Београду, Одељења за ратне злочине, под службеним бројем К.По2 4/18 против 

оптуженог Стојановић Небојше, због кривичног дела ратни злочин против ратних 

заробљеника из члана 144 КЗ СРЈ, а по оптужници Тужилаштва за ратне злочине КТО 

број 3/18 од 13.07.2018. године.  

 

Веће поступа у неизмењеном саставу.   

 

Председник већа констатује да су на главни претрес приступили: 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине у Београду Душан Кнежевић.  

 

Оптужени Небојша Стојановић присутан са браниоцима адвокатом Момчилом 

Минићем и адвокатом Миланом Милосављевићем. 

 

Констатује се да је на главни претрес приступио и сведок Мирослав Марковић. 

 

На главни претрес нису приступили сведоци Драган Кајинић, Емир Хавић и Иво 

Сенковић, немамо доказа да су уредно позвани. Оља немамо доказа? Ми смо 

покушавали  на све начине ову тројицу, то су инспектори тада били или радили у 

Полицијској управи у Добоју, односно Центру јавне безбедности Добој, нисмо успели, 

значи  ишли смо дипломатским путем да их дозовемо, нису данас дошли.  

 

Како су испуњени услови за одржавање главног претреса,  

 

Већа доноси 

 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  

 

Да се главни претрес одржи наставком доказног поступка.  

 

Главни претрес је јаван. 

 

ПО
 17

87



 2 

На основу одредбе члана 236 став 1 ЗКП-а, врши се тонско снимање главног 

претреса, и транскрипти аудио записа су саставни део записника о главном претресу. 

 

Прелази се на  

 

НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
 

У доказном поступку веће доноси  

 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  

 

одређује се извођење доказа испитивањем у својству сведока Мирослава 

Марковића.  

 

Може. Марковићу добар дан. Јесам ја Вама рекла прошли пут да стигнете на 

време?  

 

 Сведок Мирослав Марковић: Пола сата сам само на граници чекао у гужви. 

 

Председник већа: На граници.  

 

Пред судом се налази сведок МИРОСЛАВ МАРКОВИЋ чији се идентитет 

утврђује увидом у личну карту издату од стране Босне и Херцеговине, регистарски број 

760К01223.  

 

Марковићу само да видим Ваше личне податке, Ви сте овде давали исказ у 

својству сведока пред тужиоцем за ратне злочине на записнику од 04.01.2017. године, 

јесу Вам исти ови лични подаци, пребивалиште?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесу.  

 

Председник већа: Кожух, општина Добој.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Кожухе.  

 

Председник већа: Кожухе, добро. 

 

Са личим подацима као на записнику о испитивању сведока пред тужилаштвом 

за ратне злочине КТИ број 3/16 од 04.01.2017. године.  

 

Ви ћете данас овде бити саслушани у својству сведока, ради се о страдању 

оштећеног Сиврић Ивана, у Кожухама у мају месецу 1992. године, па пре него што 

кренемо да разговарамо у вези са тим догађајем само да Вас упозорим на Ваша права и 

обавезе. Сведок се..... јел нисте у сроству или завади са овде оптуженим Небојшом 

Стојановић? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Нисам. 

 

Председник већа: Несродан, незавађен. Сведок се опомиње у смислу члана 95 

ЗКП-а, да је дужан да говори истину, да не сме ништа да прећути, а затим се упозорава 
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да давање лажног исказа представља кривично дело за које је предвиђена казна затвора 

до 5 година. Сведок се упозорава да није дужан да одговара на одређена питања, ако је 

вероватно да би тиме изложио себе или блиске сроднике из члана 94 став 1 ЗКП-а 

тешкој срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу и сведоци полажу 

заклетву а текст заклетве гласи: заклињем се својом чашћу да ћу о свем што будем 

питан говорити само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати. Је 

ли прихватате? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Прихватам.  

 

Председник већа: Добро, у вези страдaња овог оштећеног Сиврић Ивана у мају 

1992. године, Ви сте давали исказ кажем пред Тужиоцем за ратне злочине на записнику 

од 14.01.2017. године, да ли сте.... 04. пардон, од 04.01.2017. године, да ли сте давали 

исказ још неки пут у вези са овим догађајем?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Овдек нисам. 

 

Председник већа: Молим? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Овдек нисам.  

 

Председник већа: Шта? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Давао сам у Добоју, а овдек нисам.  

 

Председник већа: Добро, а у Добоју сте давали?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Три, четири пута.  

 

Председник већа: Добро. Где то, пред Центром за јавну безбедност Добој, јел? 

 

Сведок Мирослав Марковић: И у кафани.  

 

Председник већа: Добро, у кафани то је.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Не знам ђе није било. 

 

Председник већа: Добро.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Када им је досадно приводили су ме када су 

хтјели. 

 

Председник већа: Је ли остајете Ви при овом исказу који сте дали пред 

тужиоцем за ратне злочине овде од 04.01.2017. године? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, остајем да.  

 

Председник већа: Остајете. А при овом што сте давали у Центру за јавну 

безбедност 17.01.2011. је ли се сећате тога?  
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Сведок Мирослав Марковић: Ма не сећам се тога.  

 

Председник већа: Не сећате се. Добро. Је ли можете Ви да нам нешта кажете 

шта Ви то знате, да дате један увод па ће Вас онда тужилац питати, па потом браниоци, 

оптужени, веће, ко буде имао питања? Да нам испричате шта знате у вези са страдањем 

овог оштећеног Сиврић Ивана, да ли се сећате тог догађаја из маја 1992. године, значи 

било је ратно стање и тако? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, да, знам, разумем. 

 

Председник већа: Добро. Ајде да чујемо.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Знам да је ухапшен био, приведен, затворен, 

држан као заробљеник, зато што је био у усташкој униформи, заробљен је због тога, 

упао је у руке доле нашима у Модричи, не знам гдје је кренуо у усташкој униформи то 

не знам, упао је на пункту, заробљен је, доведен је код нас у село, ту је био пар дана. 

 

Председник већа: У Кожухе, је ли? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, у фабрици.  

 

Председник већа: Добро. И?  

 

Сведок Мирослав Марковић: После тога отишао и пошто су били њиха двојица 

другари, није га хтио... 

 

Председник већа: Ко, он и ко још?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Небојша.  

 

Председник већа: Аха.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Пошто су се знали одприје није га  хтио наводно 

бацити у Босну, тако причају сада не знам ту, тамо, вамо, пошто су се знали, били 

добри, да му родитељи нађу кад тад кости, онај, обећао му је да ће га убити и да се нађе 

кад тад, ето.  

 

Председник већа: И?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Ништа, тако су се договорили, доле је стража 

ошла и ископала јаму, ми отишли доле нашли мјесто, стража дошла, ископала... 

 

Председник већа: Када кажете ми, ко је то ишао да тражи место?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Ја и Милан Старчевић „Тучак“ и „Буцо“ Босић, 

Слободан, не Слободан, како се, Недељко.  

 

Председник већа: Колико сте Ви имали тада година?  
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Сведок Мирослав Марковић: Па за два мјесеца ми је 18 требало бити. Јер мој 

је... ја сам у јулу 18.  

 

Председник већа: Малолетни сте били?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, да.  

 

Председник већа: И?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Показали доле оним ђе да ископају, они су 

дошли, то је већ било завида, било 4 сата можда, и ми смо отишли и разишли се, већ је 

било пола 10 ноћи, они су остали да ископају и у пола 10 - 10 ноћи дошао „Буцо“ по 

мене да одемо, да идемо доле да њега овај.... 

 

Председник већа: Чекајте, када кажете „Буцо“ како је њему име?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Недељко.  

 

Председник већа: Неђељко. Је ли он имао кафану у Кожухе?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Имао је свашта.  

 

Председник већа: И? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Имао је и кафану, држао је свашта.  

 

Председник већа: Добро, и?  

 

Сведок Мирослав Марковић: И дошли су по мене, ето и „Буцо“ тај Иван и 

Небојша су дошли по мене у кућу и да идем доле са њима ето, да га помогнем... 

 

Председник већа: А чиме су дошли?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Са „стојадином“.  

 

Председник већа: Колима? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, колима. 

 

Председник већа: Добро, и? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Кола су била од овог командира чете шта, он је 

дао кола, шта ја знам. 

 

Председник већа: Да, и? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ошли доле, показали доле где је, где је рупа за .... 

гдје је ископана. 

 

Председник већа: Јесте повели тог заробљеника? 
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Сведок Мирослав Марковић: Како нисмо. 

 

Председник већа: И, где је он седео, објасните ми мало? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Напред је седео. 

 

Председник већа: Он напред, ко је возио? 

 

Сведок Мирослав Марковић: „Буца“. 

 

Председник већа: А Ви? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Сједио иза „Буце“, а Небојша иза њега.  

 

Председник већа: Аха и колико има од тог села до тамо до? 

 

Сведок Мирослав Марковић: 2 километра. 

 

Председник већа: 2 километра. Па јесте причали нешто? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ја и „Буца“ шутили, њих двојица су причали.  

 

Председник већа: А какав је то био разговор између њих двојице? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па како су били другари, шта су радили по 

дискотекама по Швицарској. 

 

Председник већа: По Швајцарској? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ја.  

 

Председник већа: Добро, и? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ништа то је то, дошли, „Буца“ паркирао ауто, ту 

остао ето, извео га ту, он каже већ ископали рупу.. 

 

Председник већа: Ко каже, тај оштећени? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Иван, да.  

 

Председник већа: Сиврић, да, и? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ништа значи ушао у рупу, имао жељу да се 

поздрави са Небојшом задњи пут, ето пружили руку један другом, поздравили се, ето.  

 

Председник већа: И како га је убио? Како? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па из пиштоља.  
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Председник већа: Из пиштоља? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да.  

 

Председник већа: Па како су били окренути један другом, како је, стајали шта? 

Је ли му нешта наредио или како? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па Небојша овде, а Иван овде ето.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Мирослав Марковић: И ово је рака, баш ко рака и изгледа. Он клекнуо, 

главу ставио навукао на леђа сако, тако је реко Небојша да навуче сако да га не гледа, 

навукао и каже када буде спреман да пуца, он каже спреман сам и то је то.  

 

Председник већа: И колико је испалио метака? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Све што је имао. 

 

Председник већа: Из пиштоља? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да.  

 

Председник већа: Је ли то његов био пиштољ, Небојшин? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесте.  

 

Председник већа: А где сте Ви за то време били?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Стајао крај „стојадина“.  

 

Председник већа: Код „стојадина“.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Упалио фарове да се види зато што је ноћ била.... 

 

Председник већа: То је било већ ноћ? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Било 10 ноћу, било је 10 ноћу.  Ма био мркли 

мрак... 

 

Председник већа: Мрак? 

 

Сведок Мирослав Марковић: У шуми, још је шума била.   

 

Председник већа: И после шта се десило?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Ја и „Буцо“ га загрнули. 

 

Председник већа: А ко вам је наредио да га загрнете?  
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Сведок Мирослав Марковић: Па Небојша.  

 

Председник већа: Шта је рекао? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Прво је хтио оставити мене самог, каже „Буцо“ 

нећеш га оставити самог, дјете у шуми овде каже да затрпава, остаћу ја и помоћу ја, и ја 

и „Буцо“ смо загрнули. И онда смо сва тројица заједно отишли.  

 

Председник већа: Јесте Ви вршили препознавање негде?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Кога? 

 

Председник већа: Небојше Стојановића?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Нисам. Јесам у кафани.  

 

Председник већа: У кафани, а како сте вршили препознавање?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па дали ми 50 слика и каже види који ти је овде 

најсличнији, ја момка нисам видио 20 година, он је био на ћелаво ошишан, имао кресту, 

ја га не могу сада ни када би рекао који је од вас, не би га потрефио.  

 

Председник већа: Добро. Јесте ли после ишли још неки пут тамо, јесте водили 

неке људе да покажете где је сахрањен, где је овај сахрањен? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Нисам, пред СФОР одвукао момка једнога што је 

копао раку, њега су пошто је матер Хрватица, па је она то оцинкала, не би то до тога ни 

дошло него она је била Хрватица и ошла је она чим је растала, она је ошла у СФОР и 

оцинкала да би се он нашао, зато је то, и онда је син њезин ошао то и оцинкао све, зато 

смо и пали сви због тога ето. Због њеног сина и матере Хрватице, ето.  

 

Председник већа: Јесте Ви после откопавали ту раку?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесмо. 

 

Председник већа: Када? После колико? 

 

Сведок Мирослав Марковић: После мјесец дана зато што су нас убиједили да 

је утекао са Небојшом и са парама.  

 

Председник већа: Аха. 

 

Сведок Мирослав Марковић: И нас село натјера да га одемо ископати.  

 

Председник већа: И ко је ишао да ископа? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ишо ја и Славољуб Круљ и Жељко Живковић, тај 

што је матер Хрватица, што нас је оцинкала.  

 

Председник већа: Добро. Да, и? 
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Сведок Мирослав Марковић: Ништа, ископали и затрпали га опет.  

 

Председник већа: А када сте ископали шта сте видели? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ништа, смрди ко..., нисмо три дана могли доћи 

себи.  

 

Председник већа: Шта нисте? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Три дана могли доћи себи колико је смрдио.  

 

Председник већа: Аха.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Труо.  

 

Председник већа: И шта, затрпали сте поново? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да. И дошли сведоци из села да виде да стварно, 

да није утекао са њим. 

 

Председник већа: Да је убијен заиста? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да.  

 

Председник већа: А добро, реците ми јесте после када је вршена ексхумација, 

јесте Ви ишли да показујете? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Није, није, Жељко је тај ишао тај. 

 

Председник већа: А Жељко је ишао... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Тај што је матер његова, што нас је оцинкала све.  

 

Председник већа: Значи нисте Ви него Жељко?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Он је.  

 

Председник већа: Аха. Добро. Тужиоче изволите.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Заменик тужиоца. Ја знам да је прошло 

пуно времена али само неколико питања за Вас везано за тај догађај, реците осим тог 

лица за кога кажете Ви да се зове Иван, да ли је било још заробљеника у вашем селу? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Није. Није.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где су били, где је он био смештен? 

 

Сведок Мирослав Марковић: У фабрици „Енергоинвест“.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: А где се то налази? 

 

Сведок Мирослав Марковић: У центру, у центру. У самом центру. Од школе 

има.... у истој је школа, иста ограда школа и фабрика.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Колико дана је он био тамо, је ли се 

сећате? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па пет, шест дана до седам дана можда. Пет дана.  

 

Председник већа: Заробљен, јел заробљен? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па није ишле су те неке цуре, неке дјевојке 

храниле су га, носиле му колаче и ово, двије цуре су га тамо и чувале, није њега нико ни 

чувао, двије девојке су га чувале и храниле га, није нико контроле над њим имао.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте Ви виђали њега за.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Нисам, није нама дао, у самицу улазе двије 

девојке, није Небојша дао да нико други улази..  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А када кажете Небојша, ко је Небојша? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Стојановић. Оптужени тај што... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Како знате да се тако зове? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Како нећу знати, сто пута спомиње се то и у 

позиву и у свему.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Али из онога времена, јел га се сећате?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Не знам прије рата, знам момак је био 10 дана... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: За време рата, за време рата тих  мајских 

дана кажете да је то било? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Како га нећу знати, јединица његова је била 

смјештена код нас. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А која је то јединица била? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Не знам то.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли то била јединица ЈНА или нека 

добровољачка јединица или.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па ја мислим добровољачка, ми смо их звали 

„Шешељеви“ а ко зна чији су били, не знам, тако се звали, они су били на два, три 
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мјеста смјештени, њија је било око сто момака, били су и код Модриче једно мјесто, и у 

Копривни, они су били распоређени по групама.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А реците ми да ли се сећате.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Небојша је био код нас шеф, у Копривни је био 

не знам Луис тај неки и шта ја знам како је било, тако су били поређани по јединицама 

тако... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесу они били заједно, тај Луис и Небојша?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Не знам јесу били заједно, он је био за Кожух 

задужен, доле за нашу стражу, за... распоређивао људе на стражу, троцјевца набавио 

нам доле да не би усташе и Турци прешли овамо у Босну, ето, углавном наша села то је 

то.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро, а реците ми  да ли се сећате како је 

он изгледао?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Ко? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Небојша?  

 

Председник већа: У то време? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Црн, лијеп, висок, све су се цуре у њега биле 

заљубиле.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли можете неку карактеристику да дате, 

нешто сте говорили о фрзури? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Имао је кресту, на ћелаво ошишан.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Аха. А реците ми јел се сећате униформе 

коју је имао?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Е не могу се сјетити. Не могу то. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. А реците ми како је дошло до тога, 

пре тога, да ли је он имао неки надимак, Ви кажете Небојша?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Четник су га звали.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Четник? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А реците ми како је дошло до тога да Ви 

одете тамо са тим Старчевићем, ако сам добро записао или већ како се зове, што сте 

рекли да се зове Тучак?  
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Сведок Мирослав Марковић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Како је дошло до тога да Ви одете тамо? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па Небојша је рекао ту, пошто је он био 

командант рекао је де нађите ту око села ко има, команданту чете, он је био командант 

чете Богдан Живковић, зна Богдан, он је дао ауто да се одвезе тај, ко има ту у селу ко је 

најбилиже, ми голаћи ту по цести, одали оно, интересовало нас шта се дешава, војска 

долази, смјене страже, ето ту сада што је било... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми је ли се сећате како је био 

обучен тај Иван Сиврић, нешто сте рекли?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Био је го, го имао је сако на себи и војничке 

пантале.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А је ли се сећате које је боје то било? 

 

Сведок Мирослав Марковић: СМБ је ова била војна.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А кажете да су се, да су њих двојица 

разговарали везано за Швајцарску, како, шта, шта? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Дружење по дискотекама, зезање, ето.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: То сте чули, то је била прича у? 

 

Сведок Мирослав Марковић: У ауту, у ауту. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: У ауту. А реците ми када је дошло до тог, 

Ви сте рекли да је возио ауто? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Недељко.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Недељко Гостић „Буца“ или како кажете? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да сте стигли тамо на лице места, па јесте 

Ви у неком тренутку возили тај ауто? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Нисам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А јесте ви натерали ауто са фаровима да  

осветли то..... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, да, Буца ајде још мало напријед, и он упалио 

дуга свјетла и тако оставио ауто, ауто био четри метра можда од јаме. Четри, пет метара 

сада ја... 
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је још неко други пуцао у њега или 

само Небојша? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Само Небојша. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Немам више питања.  

 

Председник већа: Добро, а кажете Небојша пуцао из свог пиштоља?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Да. 

 

Председник већа: Је ли он тражио пиштољ можда од овога Гостића, је ли му 

овај дао, или да ли је... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесте, тражио је, његов био исфуло га.... 

 

Председник већа: Нисам чула, није га?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Исфуло га, није га био убио.  

 

Председник већа: Добро, па?  

 

Сведок Мирослав Марковић: „Буцо“ му дао пиштољ.  

 

Председник већа: Реците ми овако, пуцао је ко из пиштоља?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Небојша. 

 

Председник већа: Добро, а шта кажете „Буца“?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па сада кажем, није више имао Небојша метака... 

 

Председник већа: Добро, па?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па узео од „Буце“, дао му „Буца“ пиштољ. 

 

Председник већа: Дао му „Буца“ пиштољ? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да. 

 

Председник већа: И?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па докрајчио га са тим.  

 

Председник већа: Значи Небојша и даље из тог „Буциног“ пиштоља пуца? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ја.  

 

Председник већа: А је ли „Буца“ пуцао? 
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Сведок Мирослав Марковић: Није. 

 

Председник већа:  Не. А јел` рекао шта Небојша због чега пуца у овога 

Сиврића? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не знам. 

 

Председник већа:   Ту кад сте били јел шта рекао? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Није. 

 

Председник већа:   Ништа? Није рекао што га убија? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па боже помози, шта је,  заробљеник шта ће бит 

друго, сви смо знали шта се дешава. 

 

Председник већа:  Добро, а кад сте увече пошли колима да идете јесте ли ви 

знали да ће бити убијен Сиврић? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Претпостављали смо али је било мало смијешно 

зато што се њија двојица зезају, ја сам се био и препо да неће мене и Буцу, а њија 

двојица, један од њије двојице побити и онда утећи. У моменту нисам ни веровао кад су 

њија двојица разговарала. 

 

Председник већа:   Браниоци јел има питања? 

 

Адвокат Момчило Минић: Ја бих прво кренуо редом како је и причао овај 

сведок, па ме занима данас је рекао да је само Иван Сиврић био заробљен, међутим 

давајући исказ... 

 

Председник већа:   Пред тужиоцем. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Пред Тужилаштвом рекао је да је ту било више 

заробљеника, између осталог и Иван Сиврић. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па он је, они су отпутовали. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Данас сте рекли да је само заробљен Иван. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја, у фабрици, ја у фабрици једини је био. 

 

Адвокат Момчило Минић:  На питање тужиоца ви сте рекли да је само Иван 

био заробљен, нико више? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да, да. 

 

Адвокат Момчило Минић: А овде сте рекли да је било више људи које је 

заробљено? 
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Сведок Мирослав Марковић:  Они у „пинц гауеру“ били и отишли су даље. 

Нису устављали, они су продужили даље. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Значи било је ипак више лица? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја, ја. Али није у фабрици, у Кожуху није било 

сем њега никако. 

 

Председник већа: Значи више их је заробљено али је само Сиврић остао у 

фабрици, јел тако? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Јесте у Кожуху, а ови су отпутовали на другу 

страну. 

 

Председник већа:   Добро, добро. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ко их је заробио јел знате? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не знам то. То је на Модричу било ја то не знам, 

то на пункту на Модричи је било. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А да ли знате ко их је одвео? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Где? 

 

Адвокат Момчило Минић:  Па тамо где су одведени? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  А не знам ни то. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Не знате ни то? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ни ко је возио „пинца“ не знам ко, немам појма. 

Они су се задржали 10 минута највише и... 

 

Адвокат Момчило Минић:  Не знате ни која војска их је заробила? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не знам, не знам. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А да ли их је заробило неко од лица које је вама 

познато, да ли је учествовало у том заробљавању? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не, не, није, ја не знам. 

 

Адвокат Момчило Минић: А да ли знате због чега остављају само Ивана 

Сиврића? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Зато што је био добар с Небојшом. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Био добар с Небојшом? 
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Сведок Мирослав Марковић:  Да. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А да ли је био добар и са Миланом Старчевићем? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  С киме? 

 

Адвокат Момчило Минић:  Са Миланом Старчевићем? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па вероватно је био добар, зато што је био ту 

седам до десет дана, дружили су се.  

 

Адвокат Момчило Минић:  А пре тога? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  А не знам то. Милан је старији пуно човек, с ким 

се он дружио прије рата, ја сам био голаћ прије рата, с киме се он дружио прије рата, 

нема шта није радио. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ја вас ово питам зато што сте тада говорили да је он 

био другар са Миланом Старчевићем. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ко? 

 

Адвокат Момчило Минић:  Иван Сиврић. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Није Иван био, односно само Милан. 

 

Председник већа:   Где то пише? 

 

Адвокат Момчило Минић:  То пише на трећој страни. 

 

Председник већа:   Ког записника? 

 

Адвокат Момчило Минић:  Записника који је давао пред тужилаштвом. 

 

Председник већа:   Трећа страна транскрипта? 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да. Па први, други, трећи, четврти овако већи овај 

пасус, могу и да прочитам. 

 

Председник већа:   Прочитајте. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Знам, овако: не знам да ли је па Тучак ми је рекао 

Милан када смо ишли ми доле, када смо ишли доле до места где ћемо наћи то место, 

они причали, знам да Милан доле причао да хоће да га баци  у Босну, али ајде пошто су 

добри другари сада га неће бацити у Босну и тако, испуниће му жељу и то је то. 

 

Председник већа:   Добро. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да. То је то. 
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Адвокат Момчило Минић:  Значи рекли сте да је Милан Старчевић Тучак био 

добар другар са Сиврићем и због тога није хтео да га баци. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Небојша. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Молим? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Небојша је био добар. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ал` овде кажете да је Милан. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Милан је рекао да неће бацит у Босну како је 

требао да отплива низ Босну.  

 

Адвокат Момчило Минић:  Ја вас не разумем стварно. Овде кажете да је Милан 

другар са Иваном и да ће да му испуни жељу и... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Можда добро нису написали. Милан је мени 

рекао неће га бацит у Босну, убиће га, закопат ће га, зато што су добри. Он је то чуо од 

Небојше, можда су они заменили нису добро кад су писали. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Значи није тачно ово што пише. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не, не, Милан је рекао мени да неће ић, отпливат 

низ Босну, него ће бити убијен. И зато му идемо раку ископат, ето. Зато што су добри 

били њија двојица, неће то учинити то због тога. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Причали сте другачије али добро. Реците ми да ли 

можете да опишете тог Нешу Четника мало детаљније. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Како мислите да га опишем? 

 

Председник већа:   Како је изгледао, колико је отприлике имао година. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Црн, на кратко ошишан, имао. 

 

Председник већа:   Па добро, нема везе нек пита, има право. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Детаљније све што знате о њему. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Црн је био, лијеп, нормалне висине 180 и нешто 

висине, кресту имао, и на кратко скроз ошишан. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Јел можете да нам опишете ту кресту. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па овако је ширине и овако окосо, овако 

ширине. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да ли је имао реп? 
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Сведок Мирослав Марковић:  Можда, није, није, овако ишла је ту до... 

 

Председник већа:   Јел имао браду, бркове? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Није, ја мислим да није. 

 

Председник већа:   Није. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Није. 

 

Председник већа:   Добро. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ви сте помињали, ја сам сад извуко, не знам,  и не 

би мого тачно да цитирам и не знам тачан део, али каже са репом на крају. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па добро реп, на крају нек буде ко реп, шта ће 

бити, спрам ћелаве главе и остане шта је него реп оно доле. 

 

Председник већа:   А са стране ћелав јел? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја, обријан до краја.  

 

Адвокат Момчило Минић:   А да ли је имао тај реп на крају или није имао? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па не знам сад то.  

 

Председник већа:   Само још једно питање, кад сте ви упознали Нешу четника? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Кад је дошо у Кожухе. 

 

Председник већа:   Кад је дошао у..., а кад је то било? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па можда месец дана прије тога, 20 дана, месец. 

 

Председник већа:   Пре овог догађаја? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Прије него што је Модрича пала, отприлике 

тако. 

 

Председник већа:   Добро. Можете наставити. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да. Да ли још нешто знате о том, шта се касније 

дешавало са тим Нешом Четником? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Имали су неких проблема, хапшења касније, 

после тога, он је у гипсу био. 

 

Адвокат Момчило Минић:   А ко га је ухапсио? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Војна полиција. 
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Адвокат Момчило Минић:  А јел знате где су га одвели? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Бања Лука, Мањача, у затвор, био је у гипсу тад, 

одао по селу у гипсу. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А јел` знате због чега је ухапшен? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Нека прича да је то због пљачке. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Молим? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Због пљачке, таква је била прича. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Не разумем. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Због пљачке, тако се причало. 

 

Председник већа:   Због пљачке, због пљачке. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја. 

 

Председник већа:   Каже због пљачке. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  И да је нађено, у гипсу да су нађене паре, тако се 

причало по селу, не знам. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А реците ми јел он једини био ухапшен или је још 

неко? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Више је било. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А јел можете да нам кажете ко је све? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не знам.  

 

Адвокат Момчило Минић: Кога се сећате?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Знам само да је Луис био и, ја не могу попамтити 

та имена, Буца њих ваљда зна, Буца с њима дружио се и са свима овде из јединице, и 

они су долазили у диско и излазили су, дружили се, и јели код њега, тако да... 

 

Адвокат Момчило Минић: Јесам ли вас схватио добро и Луис је био тада 

ухапшен кад и он? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја мислим да јесте и он, сад дал` неко каже да је 

Луис убијен био, неко и он је био и убијен у Бања Луци негде од полиције, немам појма, 

свакаквих прича је било, зато кажем не можеш то вјероват. 
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Адвокат Момчило Минић:  Да. Рекли сте и да је тај Неша четник и овај покојни 

Иван, да се причало да су побегли с неким парама? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А јел знате с којим парама? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не знам то, то је војна полиција, кад су ишли да 

је војна полиција их зауставила и да су истучени, пребијени, за Бања Луку и Мањачу у 

затвору да су нађене паре, шта су нађене, не знам, злато, паре, новац, марке, не знам то. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А била је  прича и да је Иван, да су код Ивана 

нађене те паре? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  То не знам, то не знам. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Рекли сте да су људи из села причали да су Иван и 

Неша заједно побегли с неким парама? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја, па зато смо отишли ископат, да видимо да 

није утеко. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да, да, значи добро сам схватио. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да. 

 

Адвокат Момчило Минић:  То је био разлог због чега га ви поново откопавате? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да, зато што су и мене убиједили да је утеко, и 

ако сам га ја загрно, ја сам мислио да је утеко, убједили су ме. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да, да су они заједно отишли, јел тако? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Е. 

 

Адвокат Момчило Минић: А после колико ви дана, после колико дана је 

кренула та прича да кажем? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па после можда 20 и нешто дана. 

 

Председник већа:  Од овог критичног догађаја јел, од убиства? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па после месец га ми ископали, тачно 30 дана је 

прошло, а двадесети дан је почело причати, и они су десет дана ћутали, ћутали и 

отишли ископали га. Нисмо више могли вјеровати, убједили и мене да је утекао, и 

контам пуцао ћорцима и Буца је дао пиштољ, пуцао ћорцима и Буца је, све има и Буца је 

склон свачему, тако да је можда и била намештаљка. Так да сам ја био убеђен чим сам 

отишо ископат. 
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Адвокат Момчило Минић:  Кад ви први пут одлазите на то место злочина да 

откповате? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  После месец дана. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Први пут после месец дана? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да. 

 

Адвокат Момчило Минић: Добро. А кад Ви последњи пут видите тог Нешу 

Четника? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па видио сам га још ту, били су они још ту 

неколико дана још у селу, у команди. 

 

Адвокат Момчило Минић:  И дал` је онда ухапшен или? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ма није, па касније, после можда прошло је и 

неколико месеци. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Мало пре сте рекли да сте ишли после месец дана 

да откопате, јер је била прича да су их наши ухапсили с неким парама, због неке 

пљачке. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  После неколико месеци, то је можда било у јулу,  

у августу, септембру, октобру.  

 

Адвокат Момчило Минић: Не разумем вас, ви идете после месец дана од 

критичног догађаја, откопавате леш да се уверите да ли је Иван ту, ако сам добро 

схватио. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да, да. 

 

Адвокат Момчило Минић: Зато што је ишла прича да је Неша ухапшен са 

неким парама од неке пљачке и да су он и Иван заједно. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не, не, није то, није то, какви. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Него? 

 

Сведок Мирослав Марковић: После пет, шест месеци је прича да је Нешо 

ухапшен с парама и све то. 

 

Адвокат Момчило Минић: А мало пре сте рекли да је ишла прича да је 

ухапшен са парама неким у гипсу и да сте због тога ишли да откопате? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Нисам тако реко, него сам реко ишли смо га 

откопат, зато што се прича по селу да су њија двојица јарани и да је то сад наштимано 

да могу утећи, и да имају паре код себе да утекну заједно. 
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Адвокат Момчило Минић:  Значи хапшење тог Неше четника нема везе са овим 

бегом, са причом о бегу Ивана и Неше? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Нема, то је, то је. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Е добро, онда вас питам која је прича била због чега 

су побегли Иван и Неша четник па сте ви ишли да откопавате поново после месец дана? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па село причало да су утекли њија двојица, 

почели причат кроз село да... 

 

Адвокат Момчило Минић:  И да су однели паре неке? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Какве паре то вас питам? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па откуд ја знам, сеоска прича, трач сеоски ето.  

Причало се да није закопан и да није убијен, и да су њих двојица јарани и да су утекли 

ето, зато што су се тамо дружили заједно били, хранио га човек, није га тукао, није 

малтретирао, како су остали сви завршавали. И није нико могао вјероват да ће га и убит, 

и онда после тога приче кажу није убијен то лажу. И зато смо га отишли откопат да се 

уверимо, јер нисам мого вјероват. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Добро, јел можете... 

 

Сведок Мирослав Марковић:  И онда је дошло четири, пет људи из села, са 

страже, дошло, завирили су и они, и они су причали исти ти и била је линија на 200, 300 

метара. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Не разумем вас, ако можете само мало спорије, не 

могу да вас. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Дошли су ту са страже да се увере, који су 

причали. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Али шта су причали? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да га нема ту у рупи. 

 

Председник већа:   Да није ту убијен, да није затрпан јел? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, кад смо га ми ископали зовнули смо са 

страже ови који су били момци на стражи по дану да се увере. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А да ли је постојала прича због чега су они то све 

исценирали? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па као неки новац. 
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Председник већа:   Добро, то сад није предмет. Шта да ли је постојала, да идемо 

сад у приче да ли је ово, да ли је ово. Он каже како је прича била, због тога ископао и  

завршавамо с тим. Ајдемо даље. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Да га нема у рупи, да је намештено и то је то. 

 

Председник већа:   Добро, да чујемо, само полако да чујемо питање. Добро. 

 

Адвокат Момчило Минић: Ја сам ово питао због..., али добро нема везе, 

прескочићу. 

 

Председник већа:   Добро, ајде. 

 

Адвокат Момчило Минић: Да ли можете детаљно да нам опишете како се 

дешавало, обзиром да сте већ то и описивали, али данас сте мало то штурије описали, 

сам тренутак убиства. Да ли можете тачно да нам кажете позиције ко је где стајао, како 

се то дешавало, значи свега онога што се сећате за сам критични догађај. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Реко сам, јама је овако била. Иван овде, Буцо 

овде, овде Небојша  ја овде.  

 

Адвокат Момчило Минић:  Добро, и шта се дешава, јел постоји нека прича, 

конверзација између људи који се ту налазе или. 

 

Председник већа: Па испричао је. Да су се поздравили, да је овај питао да 

клекне, да навуче сако, све је то испричао. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Иван је реко њему шта већ ископали за мене, 

спремили, спремили ето, спремљено.  

 

Адвокат Момчило Минић:  Пошто је пре поменуо да је рекао када је Неша 

четник испуцао цео овај шаржер, да је рекао пуцај још нисам мртва и тако. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја. 

 

Председник већа:   И то је. 

 

Адвокат Момчило Минић:  То данас, данас... 

 

Председник већа:   Рекао је, рекао је. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Добро извињавам се. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Тад је узео од Буце пиштољ. 

 

Председник већа:   Него мало кад прича теже се разуме. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Па извињавам се, ја тешко стварно разумем, тако да 

извињавам се. 
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Председник већа:   Јесте, зато што мало брза, теже се разуме, морамо да се 

напрежемо, ја се исто напрежем. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја брзо причам иначе. 

 

Председник већа:   Мало успорите да могу да вас разумеју. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ко је био тада командант кризног штаба? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Богдан Живковић. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ко? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Богдан Живковић. Тај што је дао „стојадина“. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Добро, а реците ми да ли сте ви поводом овог 

случаја били хапшени? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Не. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да ли вас је неко малтретирао? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Није. 

 

Адвокат Момчило Минић: Нико, добро. Ово вас питам зато што сте рекли да су 

вас малтретирали, испитивали. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ма долазили, упадали у нека доба ноћу у кућу, 

проверавали адресу, ђе год ме сретну у кафани ајде овамо за сто с нама, држе ме по три 

сата... 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ја сад не могу тачно да нађем где је то, али... 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Долазили у кућу, извештаје давао... 

 

Адвокат Момчило Минић: Рекли сте у тужилаштву када је био испитиван, 

рекао је да су га малтретирали, држали га, испитивали, а данас прича другачије. 

 

Председник већа:  Па ево и сад каже да су му долазили у кућу, да су га држали... 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Нису они мене у Добој никад приводили, они су 

мене по кафанама држали, и у кућу долазили. 

 

Председник већа:   По кафанама. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Улазили у кућу и по кафанама. 

 

Председник већа:  Добро. 
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Сведок Мирослав Марковић: Некима су упадали у десет сати ноћу, Тучку су у 

10 ноћу упадали да виде јел` на истој адреси.  

 

Адвокат Момчило Минић:  А ко, ко? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па ти из Добоја. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Из Добоја? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја, који води, који су са тог случаја. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Добро. А реците ми, да. Ево колега је нашао па да 

цитирам. 

 

Председник већа:   Кажите ми само који је то записник, страна, транскрипт. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Страна 17 његовог исказа у тужилаштву.  

 

Председник већа:   Добро, пасус. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Шеснаест. 

 

Председник већа:   Добро. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ни тада нисам био сигуран да ли му је дао, него 

када су ме испитивали два сата, малтретирају  ме, држе као окривљеног, шта сам 

причао, причао сам.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па то је после пар година, дошли опет исто 

испитивали, каже погријешили су прије шест година шта си реко, откуд ја знам шта сам 

прије шест година причао. 

 

Адвокат Момчило Минић: А реците ми сам тај поступак како је изгледао? 

Мало пре сте рекли да сте вршили неко препознавање у кафани? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја, слике. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да ли можете то да опишете како је. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па извадили педесет слика листај преда мном, 

нема каквих фаца нема, од криминалаца из Добоја које ја знам овде који су криминалци, 

и потурају њих разумјеш примера сад не знам...... 

 

Адвокат Момчило Минић:  А ко вас то испитује? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па та два, двојица који раде за тужилаштво, шта 

су они. 

 

Адвокат Момчило Минић:  А да ли знате њихова имена? 
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Сведок Мирослав Марковић: Ма не знам. Они су под Круљевом горе 

командом тужиоца, он њија шаље. 

 

Адвокат Момчило Минић: Ако вас добро схватам, то уопште није било неко 

формално испитивање него ћаскање у кафани? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Они су писали записник три сата су они писали, 

ја сам то потписао. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Где? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  У кафани. 

 

Адвокат Момчило Минић:  У кафани сте правили записник? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Јесте, није кафана, тржни центар, ал кафана је. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Добро. Ништа ја немам више питања. 

 

Председник већа: Добро, кад сте се Ви надовезали на то препознавање те 

фотографије, пошто овде имамо неке фотографије у списима, да му предочим само да 

ли је гледао ове фотографије. Предочава се... 

 

Адвокат Момчило Минић:  Али судија, ја бих прво да видимо где је гледао, ако 

је гледао у кафани те фотографије, ја мислим да то не може да буде доказ у овом 

поступку и да не сме да се изведе. Обзиром да је он рекао да је те фотографије гледао у 

кафани, односно тржном центру, ја мислим да то нема никакву доказну вредност, и 

сматрам да би све те записнике који су рађени, ево видимо како, морало да се издвоји из 

списа предмета. Тако да мислим да не може да се користи данас на главном претресу, 

обзиром да је то било неформално, кафанско, ћаскање у кафани. 

 

Председник већа:   Али нигде не пише да је у кафани. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Молим? 

 

Председник већа:   Нигде не пише да је у кафани. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ево он нам је рекао да су у кафани. 

 

Председник већа: Он каже, али ми овде имамо записник о препознавању Центар 

јавне безбедности, састављен дана, од стране полиције, службеника и тако даље. 

 

Адвокат Момчило Минић: Управо у томе и јесте проблем судија, управо у томе 

и јесте проблем, што све то што је ту рађено рађено је потпуно ван закона и 

фабриковано је само да би се овде присутни окривљени окривио за тај догађај. С 

обзиром да је сам сведок изјавио да није у просторијама Центра безбедности у Добоју... 

 

Председник већа: Да ли сте ви вршили препознавање негде, или само то у 

кафани? 
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Сведок Мирослав Марковић:  У кафани. 

 

Председник већа:   Јесте ли вршили негде код тужиоца препознавање? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  НЕРАЗУМЉИВО.  

 

Председник већа:  Молим? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па само код тужиоца сам био овдек. 

 

Председник већа:   Овде? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ја. 

 

Председник већа:  А тамо у Добоју или негде? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Тамо Круљ води, и осталу екипу Круљ води, 

само ме је назвао Круљ телефоном неки дан да дођем овде. А није ме никад Круљ мене 

приводио. 

 

Председник већа:   А јесте ли били у полицији у Добоју? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Нисам, то сад ти инспектори... 

 

Председник већа:  Долазили у кафану? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Долазили у кафану и кући, гдје си, ево ме у 

Добоју, ајде дођи у Славујица тржни центар, на спрат горе у кафану, е то је, ту смо 

седели по три сата, ето. 

 

Председник већа: Јел препознајете ви у судници тог Нешу четника можда, 

окрените се слободно погледајте овако све. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Па на њега ми личи, не бих реко да је ико од вас. 

 

Председник већа:   Нисам вас чула. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па овако на њега ми личи, сличан човеку.  

 

Председник већа:   Личи на њега Небојша? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па најсличнији ми је овде од ових фаца, ви 

вероватно нисте. 

 

Председник већа:  Добро, а дајте ми ове фотографије. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ако је тај човек, ако није тај исти човек, човек 

остарио, оћелавио, видиш човек ћелав.  

 

Председник већа:  Сведоку се предочава...Добро, само мало сачекајте. 

ПО
 17

87



 28 

 

Сведоку се предочава фотодокументација која се налази у списима предмета 

Центар јавне безбедности Добој, страна 141/43 до 143/43. 

 

Ево овде има.....Реците. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Судија ја бих вас замолио да ви прво одлучите о 

мом предлогу за издвајање тога из списа предмета, обзиром на наводе које сам мало пре 

навео, да су те фотографије приказиване овде сведоку у кафани, и тржном центру, и оне 

фактички не могу да буду саставни део овог предмета. Мој предлог је био да се они 

изузму из списа и да немају снагу доказа у овом поступку. 

 

Председник већа:   Добро. Шта каже тужилац у вези са овим предлогом? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Противим се. 

 

Председник већа:   Укључите микрофон. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Противим се том предлогу, то је и 

конструкција браниоца, имамо ту шта је где чињено и где је састављано, према томе то 

је за мене валидно. 

 

Председник већа:   Добро.  

 

Адвокат Момчило Минић:  Судија само да се надовежем, обзиром да је то како 

тужилац наводи моја конструкција, очигледно онда сведок овде не говори истину. Тако 

да не видим поенту зашто би га уопште испитивали ако очигледно не говори истину. 

 

Председник већа:    

 

Веће доноси 

 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  

 

Одбија се предлог браниоца оптуженог Небојше Стојановића, адвоката Момчила 

Минића, за издвајање записника о препознавању лица и фотодокументације, а реч је о  

записнику о препознавању од стране сведока Марковић Мирослава, сачињеног пред 

МУП-ом, Центар јавне безбедности Добој од 26.03.2012. године, и фотодокументације 

која се налази у списима предмета на страни 141/43 до 143/43 од 19.03.2012. године, 

сачињене у Центру јавна безбедност Добој. 

 

Предочава се фотодокументација од 19.03.2012. године, сачињена у Центру јавне 

безбедности Добој, сведоку Марковић Мирославу. 

 

Мирославе, приђите ми овде, или да ставимо на документ камеру. Не ради, или 

ради. Не раде нам екрани. Добро, ајмо овако, гледајте, овде има осам фотографија, 

погледајте ове фотографије и да ли неког препознајете са ових фотографија. Дајте му 

нек погледа, ево ту негде нек приђе. Ајде уз микрофон, прођите овде. Чекајте, чекајте 

полако, нисте ни видели, станите. Окрените му само, ево, приближите се да погледате 

ове фотографије. Уз микрофон, е тако. 
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Сведок Мирослав Марковић:  Овог сам позно у Добоју. 

 

Председник већа:   Који број фотографија? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Рус. 

 

Председник већа:  Који је то број фотографије. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Под четири. 

 

Председник већа:   Под четири. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Рус Горан, а мислим да је он Горанац тако се 

презива, знам га, држао дискотеку, добар сам с њим пријатељ. 

 

Председник већа:   Добро. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Он је изашо скоро из затвора због пљачки по 

Добоју. Ја сам мислио да сам за овога рекао да је Небојша, да сам за њега реко.  

 

Председник већа:   Под којим бројем? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да сам њега, он је дан данас најсличнији... 

 

Председник већа:   Под којим бројем је то лице? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Под ..... 

 

Председник већа:   Под којим бројем? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Он ми је био тад најсличинији овај... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Који број?  

 

 Адвокат Момчило Минић: Шест.  

 

Председник већа:  Шест. 

 

Сведок Мирослав Марковић: То сам мени се чини показао у Добоју. 

 

Председник већа:   Реците под којим бројем је то лице које сте препознали? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Фото шест. 

 

Председник већа:  Под шест, па тако ми реците да знам. Добро, јел то је 

означено само бројевима. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  По овоме, знам да је њу исто... 

 

ПО
 17

87



 30 

Председник већа:   Значи ово лице под четири знате као, како кажете да се зове? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Рус, Горан. 

 

Председник већа:   Рус. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Скоро изашо из затвора и негде утеко.  

 

Председник већа:   Добро. А лице под бројем шест? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Њега сам показао да личи највише. 

 

Председник већа:   На кога? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  На Небојшу. 

 

Председник већа:   Добро. Да ли још неког познајете ту. 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Овог исто познам, само... 

 

Председник већа:   Под којим бројем? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Фото седам, мало га познајем, на неког личи,... 

ове остале никог не знам. Фото пет и фото седам мало....  

 

Председник већа:   Те пет и седам број да ли знате који су, и на кога вам личе? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  На неке момке из Добоја, сад дал` су то дал` 

нису, не знам. 

 

Председник већа:  То је све, јел? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Ово остало ништа.  

 

Председник већа:   Добро, добро. Добро. Имате ли даљих питања. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да, да. Прво бих питао ове фотографије које су вам 

сада предочене, јесу ли то фотографије које су вам предочене у кафани? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Јесте. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Када сте препознавали? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Јесте. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Добро. А реците ми ко је све био присутан ту када, 

у тој кафани кад сте то препознавали? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Нас тројица. 
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Адвокат Момчило Минић:  Молим? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Нас тројица. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Да, јел то било тада када сте рекли да су вас 

малтретирали и испитивали два сата? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Јесте. 

 

Адвокат Момчило Минић:  Јесте, хвала. 

 

Председник већа:   Добро. Колега Милосављевићу јел имате питања? 

 

Адвокат Милан Милосављевић: Имам једно или два питања. Рекао је да је 

истрагу вршио Круљ, да ли је то Славољуб Круљ који је ископавао са њим после 

двадесет...? 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Јесте, јесте. 

 

Адвокат Милан Милосављевић:  ОК, и да ли је Жељко Живковић? 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Јесте. 

 

Адвокат Милан Милосављевић:  Јел могу да...Да ли је Жељко Живковић у 

неким родбинским односима са командантом Богданом Живковићем? 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Јесу рођаци. 

 

Адвокат Милан Милосављевић:  Рођаци, океј. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Његова је матер и оцинкала, Хрватица.  

 

Председник већа:  Добро, Марковићу само још једно питање апро по овог што 

браниоци питају. Кажете малтретирали су вас ту у кафани, та двојица кад су донели те 

фотографије. 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Да, да. 

 

Председник већа:  Јесте ви сами показали ова лица или су вам они рекли, или 

наредили, или како? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Који ти личи, дал можеш познат Небојшу, ја 

кажем не могу, како да познам, после дуго година не можеш кад је момак био на ћелаво 

ошишан, нек је пустио косу не би више познао, и они мени избацили те фотографије, и 

тад избацили и Руса, њега сам, додуше тога знам веома добро, и ако сам знао Руса и 

њега знам пошто га виђам у Добоју нон стоп, држи дискотеку, знам човека. 

 

Председник већа:   Добро. 
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Сведок Мирослав Марковић:  А најсличнији ми је Небојша прије кад је био, тај 

ту, то накратко ошишан. 

 

Председник већа: Значи сами сте га препознали, они су вам показали 

фотографије.... 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Ја, који је тај..... 

 

Председник већа:   Ви сте сами препознали овог што држи дискотеку и овога, 

јел? 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Да, да. 

 

Председник већа:   Добро. Добро. Славољуб Круљ и Богдан Живковић,  јел тако 

било. Жељко Живковић. 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Жељко Живковић, ја. 

 

Председник већа:   Жељко Живковић. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Зато што је спомињао бранилац чини ми се 

Славољуб Круљ, у ком контектсту? 

 

Председник већа:   Да су вршили истрагу, то, у смислу откопавања. Него, шта 

сте рекли. 

 

Адвокат Милан Милосављевић: Он је спомињао да је неко водио из 

безбедности истрагу, неки Круљ, да ли је то Круљ Славољуб који је ископавао, или? 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Није, није, то је стриц његов. 

 

Адвокат Милан Милосављевић:  Стриц његов је. 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Да. 

 

Адвокат Милан Милосављевић:  У реду, значи у родбинским односима су. 

 

Председник већа:   Добро, добро. 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Да, тужиоц у Добоју. 

 

Адвокат Милан Милосављевић: Тужиоц у Добоју и Славољуб Круљ су у 

родбинским односима? 

 

Председник већа:  Добро, мислим да се он и изјашњавао током истраге исто да 

нису, да су то два различита лица, овај Круљ и тај тужилац, али да имају исто презиме, 

јел тако? 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Па из Љубиња су оба двојица. 
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Председник већа:   Добро. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Сад који је који, ја не знам, да су знам из 

Љубиња. 

 

Председник већа:   Добро. Реците. 

 

Адвокат Момчило Минић: Само везано за ово....Ја бих имао питање, ако сам 

добро схватио ти људи у кафани који су му показивали те фотографије, и тражили од 

њега да се изјасни да ли неког препознаје, он је прво рекао да не могу да се изјасним 

после толико година, а тек на, касније на неко њихово инсистирање је рекао да можда 

неко личи на неког. Да ли сам у праву? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесте, можда, можда. 

 

Адвокат Момчило Минић: Значи ви у првом тренутку нисте никог препознали? 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Па како би препознао после 20 година. 

 

Адвокат Момчило Минић: Да. А тек, а јесу ли вам они после указивали на 

неког ко би мого да буде? 

 

Сведок Мирослав Марковић:  Показали су ми слике, бил` га можеш познат, ја 

кажем како ћу га познат, па каже кад би ти слике дали да ли би ти онда било лакше, па 

ајде дај да видимо, и тако је и било. 

 

Адвокат Момчило Минић: И кад сте видели слике, јесте ли рекли да ли можете 

неког да препознате? 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Па кажем нај личи на њега, нисам реко...... 

 

Адвокат Момчило Минић: Нисам вас разумео. 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Највише личи на њега, најсличнији. 

 

Председник већа:   Нај личи, нај личи, нај слични. 

 

Адвокат Момчило Минић: Личи, аха. 

 

Председник већа:   Да. 

 

Адвокат Момчило Минић: Али у првом тренутку сте рекли да не можете да.... 

 

Сведок Мирослав Марковић:   Па не могу како ћу. 

 

Адвокат Момчило Минић: Добро, хвала. 

 

Председник већа: А да ли сте Ви пре препознавања описали „Нешу четника“ 

њима, како је изгледао у то време?  
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Сведок Мирослав Марковић: Јесам, да.  

 

Председник већа: Јесте. Добро. Небојша имате Ви питања за? Имате ли неко, не 

морате, али питам имате?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Имам два.  

 

Председник већа: Ајте да чујемо, дајте ми овде за микрофон и упалите црвено 

дугме да се сними шта питате. Овде.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Добар дан господине Марковићу. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Здраво. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Имам два питања, прво питање, да ли су се 

водиле борбе у близини вашег села, на почетку рата са друге стране Босне, да ли је 

било.. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесу, јесу. Зато си и довукао троцјевца да 

помогнеш селу.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да ли су они покушавали да заузму село? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесу. Па зато си и довукао троцјевца, ви да 

помогнтете селу. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: А кажите ми колико је линија била далеко од 

наводног места убиства овог Сиврића? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Наши ровови су били 50 метара. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: А њихови, колико су они били далеко? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Они су били преко моста.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Је ли има 100 метара? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Има више.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: 200? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па има 200 метара и Босна, онда они.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Они су нама ........... НЕРАЗУМЉИВО ....тамо у 

рововима. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ви овде наводите како сте.... 
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Сведок Мирослав Марковић: Чим је пушка добацивала до нас је добацивала до 

ровова,  њихова пушка значи. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ви овде наводите како наводно Ви и наводно 

ја и „Буцо“ долазимо са покојним Сиврићем у колко 10 сати увече.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, по мене да.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Са дугим светлима.... 

 

Председник већа: Не, после је упаљена та светла... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Не, дуга светла су доле....  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Добро, после су упаљена.  

 

Председник већа: Ајте питање конкретно, немојте сада причати, он је рекао шта 

је, а сада Ви питање ако имате. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: А питање.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Небојша ти си остао у ауту, и ти Иван сте се 

договрили, а „Буца“ је дошао мени лупао на врата пошто струје није било. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Само мало, само мало. Не, само мало. Питање 

је како смо могли ми да пуцамо и да дођемо са аутом близу линије, а да са друге стране 

није испаљен ни метак? То те само питам. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Чији метак.... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Муслимани са друге стране, зашто нису 

запуцали?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па откуд ја знам сада зашто они нису пуцали.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Малопре сте рекли да су биле борбе, је ли 

тако? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да, да. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: То је почетак рата.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па чистила се она тамо страна. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: На један метак горело би небо и земља.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Не, то се чистила тамо она страна, а ми смо 

држали овамо да не би прешли Босну.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Добро. 
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Сведок Мирослав Марковић: Тамо су се борбе водиле, и Мајевица и Риташа, 

ту су се борбе водиле... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Добро. Имам још једно питање, тај Луис што 

га спомињеш, да ли си га видео лично?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па једно два пута када је долазио код „Буце“.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Како изгледа Луис?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па на Луиса покојног исти је он био.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: А јел је сам... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Био је можда мало онако, низак био човек, 

дебела... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Је ли он ишао сам или је имао неку пратњу уза 

себе? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Имао је пратњу ја мислим.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Колико њих су га пратили? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па тројица, четворица. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Колико? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па можда двојица, тројица.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Је ли можеш да опишеш неког од њих? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Знао сам имена, али заборавио сам.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: А овде кажеш да се Луис дружио са „Буцом“? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесте, у Копривни доле ишао је „Буцо“ знам, 

агрегат је од мог ујака однео доле у Копривну њему, „Буцо“ одвезао агрегат.... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Значи били су добри?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Јесу. Агрегат од ујака је узео, никада га није 

вратио, у команду.... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да ли си мене некада видео са Луисом?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Нисам. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Хвала, немам више питања.  
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Председник већа: Добро, сачекајте мало ту Небојша, ево само да тужилац пита, 

сачекајте ми Ви ту. Изволите.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Заменик тужиоца. Сада каже сведок 

Марковић „ти Небојша“, па је ли то Небојша? Је ли овај човек Небојша? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па мало личи... Сада не би га позно да сам га 

срео у граду, да је дошао код мене у кафану, да је ушао у кафану не би га позно.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А сада када Ви њему кажете „ти Небојша“, 

је ли то значи да је он Небојша?  

 

Адвокат Момчило Минић: Судија извините...  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па не, сада је човек рекао овде ја оптужени 

овде... 

 

Адвокат Момчило Минић: Судија, ја се извињавам, ја се противим оваквом 

препознавању на главном претресу. 

 

Председник већа: Добро, ово сада није званично препознавање, препознавање је 

извршено. Него нешто друго.... 

 

Адвокат Момчило Минић: Шта је ако није препознавање... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Госпођа судија ме позвала по имену.  

 

Председник већа: Добро, па морам Вас позвати, како, па пише у позиву 

Небојша... Добро, није то препознавање се овако не врши, знамо како се врши 

препознавање, то нећемо, него да видимо, има ли још неко питања?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Окривљени Небојша Стојановић каже да 

није имао надимак „Неша Четник“, је ли имао надимак „Неша четник“ тај Небојша 

Стојановић?  

 

Сведок Мирослав Марковић: У селу смо га ми тако звали. Ми га звали, мислим 

не знам како.... са каквим је он дошао надимком, али ми смо га тако звали. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Који сте то ми? 

 

Сведок Мирослав Марковић: У селу доле раја, пошто он нам је био идол. 

 

Председник већа: Мештани је ли?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Он је био фрајер.... 

 

Председник већа: Ко? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јел мештани? 
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Сведок Мирослав Марковић: Он је нама био идол када је дошао, Робин Худ, 

ето... 

 

Председник већа: Марковићу полако, слушајте шта Вас питамо, немојте да 

причате него одговарајте тачно на питања, јесу га мештани тако звали? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да.  

 

Председник већа: Добро. А само овако, једно питање, устаните мало 

Стојановићу, гледајте Небојша Стојановић овде оптужени тврди да он није убио овог 

Ивана Сиврића, Ви данас као сведок кажете „Неша четник“ је убио Ивана Сиврића?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Да. 

 

Председник већа: Шта је тачно? Стојановићу, је ли тачно ово што каже сведок? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. Не. 

 

Председник већа: Укључите микрофон. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не, није тачно. 

 

Председник већа: Није тачно?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. 

 

Председник већа: Тврдите и даље да нисте лишили живота овога Сиврића?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Апослутно.  

 

Адвокат Момчило Минић: Судија ја се извињавам. 

 

Председник већа: Реците. 

 

Адвокат Момчило Минић: Прво овде није утврђено ко је уопште „Неша 

четник“, данашњи сведок не указује на овде присутног Небојшу Стојановића као лице 

које је лишило живота Ивана Сиврића, тако да сматрам да ова нека да кажем врста 

суочења није базирана на исправним чињеницама, сведок ни у једном тренутку није 

рекао да је лице које овде седи на оптуженичкој клупи лишило живота Ивана Сиврића, 

већ да га је лишио живота Неша Четник. Оваквим испитивањем Ви доводите у везу тог 

Нешу Четника са овде окривљеним, што није тачно, значи сведок ни у једном једином 

тренутку није то рекао.  

 

Председник већа: Ви сте видели фотографију овде, где је оптужени, сведок 

препознао лице под бројем 6, као оптуженога, време је прошло и протек времена је 

учинио своје, нормално да човек сада изгеда другачије.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па мени не личи на тог човека уопште.... остарио  

ко да је био у логору. 
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Председник већа: Добро. Добро, имате ли још нешто да додате?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Немам ништа.  

 

Адвокат Момчило Минић: Судија могу још једно питање?  

 

Председник већа: Реците. 

 

Адвокат Момчило Минић: Да ли је у вашем селу или уопште у тој области за 

време рата, да ли су постојала, да ли је постојало још неко лице са фризуром какву сте 

описали да је имао Неша Четник?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Били су сви већином сви на ћелаво ошишани. 

 

Адвокат Момчило Минић: Да ли је неко имао тако са стране ошишано, а горе 

кресту како сте Ви рекли, поред тог Неше Четника? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Не могу се сјетити, не могу да се сјетим.  

 

Адвокат Момчило Минић: Добро.  

 

Председник већа: Добро. Небојша, само молим Вас устаните мало, јесте Ви овде 

на накој од ових фотографија?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ваљда знам од пре већ три године, то знам на 

којој сам, али први пут.... Знам да сам ту већ три године имам та документа, али сам 

себе сам једва ту препознао после толико година.  

 

Председник већа: На којој сте Ви фотографији?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Број 6.  

 

Председник већа: Број 6. Зато што има оваква иста фотографија за картон личне 

карте Ваше. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да, да, та, јесте. 

 

Председник већа: Добро. Добро. Хвала. Има ли још неко неких питања? Веће, 

чланови већа? Реците.  

 

Адвокат Момчило Минић: Ја немам питања, имам примедбу.  

 

Председник већа: Можете.  

 

Адвокат Момчило Минић: Мислим да је, да сте Ви као председник већа поново 

погрешно закључили да је сведок препознао лице број 6 као Нешу Четника, он је рекао 

и данас вама, ово може да буде он, или он личи на... 

 

Председник већа: Личи на њега.  
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Адвокат Момчило Минић:  Да. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Адвокат Момчило Минић: А он није препознао лице са фотографије број 6 као 

Нешу Четника, који је лишио живота Ивана Сиврића, значи могао би да буде, личи, 

притом с обзиром да се ово аудио снима ја морам да напоменем да су и фотографије 

које сте предочили овде сведоку потпуно неразумљиве, мутне и уопште се ништа ни не 

види. Евентуално би по конституцији то ту не може јасно да се виде уопште црте лица, 

тако да сматрам да је ово врста препознавања потпуно мимо Законика о кривичном 

поступку. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ја сам га само фризуру, зато што је ту једини 

ћелав, да је.... 

 

Адвокат Момчило Минић:  Ето. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ови остали су имали косу, ја га само знам, ја по 

фаци га не позно.  

 

Адвокат Момчило Минић: Ево вам још једно објашњење због чега је то тако. 

Значи да је имао ту дугачку косу не би указао на њега.  

 

Председник већа: Добро, то је констатована Ваша примедба. Има ли још питања 

за овог сведока? Имате ли Ви још нешто да додате да Вас нисмо питали? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Ма немам ништа, ако шта могу помоћи ја би 

помого, да ли био он не био, ја само морем зафалити њима да нас спасу за Брчко, 

Кравице тамо и остале, били би поклани, побијени, ето то само могу.  

 

Председник већа: Марковићу Ви сте дошли из Добоја, је ли тако? И то колима? 

 

Сведок Мирослав Марковић: Да.  

 

Председник већа: Није приложио рачун на име доласка на данашњи претрес, 

тражи износ од 70 евра у динарској противвредности, то је 8.232,00 динара, и прошли 

пут сте долазили, исто толико, значи 16.464,00 динара, је ли тако?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па тако ми је ова доле рекла. 

 

Председник већа: Да. 

 

Сведок Мирослав Марковић: Питала ме колико..... 

 

Председник већа: Реците?  

 

Адвокат Момчило Минић: Адвокат Момчило Минић, ја се извињавам, само би 

питао сведока још колико је висок? 
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Сведок Мирослав Марковић: Ко? 

 

Председник већа: Ко? 

 

Адвокат Момчило Минић: Ви, ви? 

 

Сведок Мирослав Марковић: 181. 

 

Адвокат Момчило Минић: 100 и? 

 

Сведок Мирослав Марковић: 181.  

 

Адвокат Момчило Минић: Добро, замолио би окривљеног Стојановић Небојшу 

да стане поред сведока ако Ви то дозволите, обзиром да је данас рекао да је тај Неша 

Четник био виши, имао је 180 и нешто? Значи да је био виши од Вас?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па колико иначе, ја сам имао 17 година, а он је 

тада имао не знам 25, примјера ради ако је добро,  много је био већи од мене, е сада ја 

то не могу оцјенити колико је он тада био висок.  

 

Адвокат Момчило Минић: Ако може само да стане да види, да стане.... 

 

Председник већа: Колико је био много већи од Вас тада Неша Четник?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Па био је за главу.  

 

Председник већа: За главу?  

 

Сведок Мирослав Марковић: Да.  

 

Председник већа: Али тада је имао 17 година, али сада је порастао мало.  

 

Адвокат Момчило Минић: Свеједно рекао је 180 и нешто да је био висок.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Па добро зато кажем... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Он је реко да је сад висок... 

 

Адвокат Момчило Минић: Не, не, не, кад ј описиво „Нешу Четника“, на ваше 

питање.... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Не, реко сам за Нешу колко је био... 

 

 Адвокат Момчило Минић: На ваше питање, рекао је 180 и нешто, висок, леп и 

тако даље.... овај... 

 

Сведок Мирослав Марковић: Он је мени тада био тако изгледао.  

 

Адвокат Момчило Минић: Надам се.... 
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Председник већа: Ајде станите, станите само да видимо.... Станите исправите се 

мало поред њега да видимо само колико? Он је нижи сада....  

 

Адвокат Момчило Минић: Ако можете да кажете само колико сте високи? 

Колико сте... 

 

Председник већа: Колико сте... 

 

Адвокат Момчило Минић: Окриљеног само питам... 

 

Председник већа: Небојша високи?  

 

Сведок Мирослав Марковић: 174.  

 

Председник већа: Само овде на овај....  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ја сам висок 174 цантиметра. 

 

Председник већа: Добро.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А колико сте Ви високи? 

 

Сведок Мирослав Марковић: 181. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ајде станите један поред другог....  

 

Адвокат Момчило Минић: Има штиклицу....  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко има штиклу?  

 

Адвокат Момчило Минић: Неша. 3 цантиметра ако не и јаче.  

 

Председник већа: Добро. Седите.  

 

Сведок тражи трошкове за долазак од Добоја до Београда сопственим возилом за 

данас и за претрес који је био заказан претходни пут 08.04.2019. године, у укупном 

износу од 16.464,00 динара, па суд доноси  

 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  

 

досуђују се трошкови сведоку Мирославу Марковићу на име горива и путарине у 

износу од 16.464,00 динара за долазак од Београда до Добоја и натраг, за два претреса.  

 

Ево досудила сам Вам ове трошкове, то ћете добити од стране ове Службе за 

помоћ и подршку сведоцима. То је све дала сам Вам личну карту, хвала Вам лепо, 

можете ићи.  

 

Сведок Мирослав Марковић: Ништа, довиђења, пријатно. 
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Председник већа: Довиђења, пријатно. Шта ћемо за ове сведоке који данас нису 

дошли, да ли још једном да их зовемо или да идемо на даље сведоке? Ја сам 

размишљала да идемо на још следећа четири сведока следећи пут, па да позовемо 

евентуално и ова три која данас нису дошла, питање је ко ће све доћи, ако не дођу онда 

ћемо се договарати даље шта ћемо и како ћемо, да пробамо када већ зовемо.  

 

Веће доноси  

 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  

 

данашњи се главни претрес одлаже, а наставак се заказује за 14.06.2019. године у 

14,30 часова, опет ћемо поподне управо због  овог доласка сведока.  

 

Значи за 14.06.2019. године у 14,30 часова, судница 4.  

 

На који позвати сведоке Милана Старчевића, Жељка Живковића, Богдана 

Живковића и Миру Старчевић.  

 

Ја их групишем овако, то су све сведоци мештани из Добоја, због позива да могу 

да их лакше дозовем.  

 

Позвати још једном данас недошавше сведоке Драгана Кајинића, Емира 

Хавића и Ива Сенковића, значи ову тројицу из Центра јавне безбедности који данас 

нису дошли, Добоја, и плус ова четири нова па ћемо да видимо ко ће доћи. 

 

Довршено у 16,00 часова.  

 

Хвала вам лепо. 

 

 

Записничар                                                                                 Председник већа-судија  
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